
 

 

Latvijas vides aizsardzības fonda finansētā projekta “Rekomendāciju pilnveidošana 

ugunsgrēku preventīvai novēršanai atkritumu apsaimniekošanas objektos”( Nr. 1-

08/76/2023) 2024.gada 26.septembra semināra vērtējuma apraksts 

Semināru klātienē organizēja biedrība “Latvijas Atkritumu saimniecības asociācija” 

(LASA) sadarbībā ar Valsts vides dienestu (VVD) (1.att.). Aicinājumi piedalīties seminārā tika 

izsūtīti visiem A un B kategoriju saņēmušiem uzņēmumiem pēc VVD sagatavotiem sarakstiem, 

izmantojot e-pastus. 

 
1.attēls.  Eksperts A.Pommers prezentē projekta rezultātus 

 

Semināra programma tika sagatavota, lai informētu ieinteresētās puses par projekta 

rezultātiem un Zviedrijas Lundas universitātes pētnieku apkopoto informāciju par atkritumu 

ugunsgrēku cēloņiem, kā arī diskutētu par rīcībām, lai preventīvi novērstu ugunsgrēku rašanos 

atkritumu apsaimniekošanas objektos. Semināra satura veidošanā tika ievēroti pirmajā projekta 

seminārā izteiktie ierosinājumi. Diemžēl no Latvijā darbojošiem apdrošināšanas uzņēmumiem, 

ieinteresētību piedalīties seminārā, izklāstīt savu skatījumu par ugunsdrošību un atspoguļot 

apdrošināšanas nosacījumus atkritumu apsaimniekošanas uzņēmumiem nevēlējās neviens 

apdrošināšanas uzņēmums.  

Praktiski jautājumi un diskusija izvērsās plaša un turpinājās vēl pēc semināra oficiālās 

dienas kārtības. Izdalot jau semināra sākumā anketas ar jautājumiem par semināru (sk. 1. 

pielikumu), saņēmām 16 atbildes ar semināra novērtējumu. Atbilžu apkopojumi sniegti 2.attēlā. 

 Uz 1. jautājumu – vai seminārā atspoguļotā tēma ir vajadzīga un noderīga – lielākā daļa 

dalībnieku atbildēja pozitīvi – tēma ir ļoti vajadzīga.   



 

 

 
2.attēls.  Atbildes uz 1. jautājumu – vai seminārā atspoguļotā tēma ir vajadzīga un 

noderīga? 

 

Arī uz otro jautājumu – vai seminārā atspoguļotā informācija ir noderīga – lielākā daļa 

semināra dalībnieku novērtēja informāciju kā ļoti noderīgu un deva pozitīvu novērtējumu (3. att.). 

 
 3.attēls. Atbildes uz 2. jautājumu – vai seminārā atspoguļotā informācija ir noderīga? 

 

Savukārt novērtējot semināru kopumā (sk. 4. attēlu) atbildes atšķīrās. Lielākā daļa 

respondentu, kas bija novērtējusi semināru pozitīvi, sniedza arī atbildes uz jautājumu – vai bija kādi 

jautājumi, kas Jums būtiski, bet netika atspoguļoti seminārā. Zemāku novērtējumu sniegušie 

respondenti norādīja, ka vajadzēja semināra saturā ietvert vairāk tehnisko risinājumu.  

 
 

4.attēls. Atbildes uz 3. jautājumu – kā Jūs novērtētu semināru kopumā? 

 

Novērtējot semināru kopumā var secināt, ka tēma nezaudē savu aktualitāti, seminārā 

atspoguļotas būtiskas problēmas, seminārs ir bijis noderīgs, laba tā kvalitāte. Ir sniegti arī vairāki 

ierosinājumi: 



 

 

• vajadzētu vairāk praktisko piemēru (gan labu, gan sliktu): tieši kā atkritumu 

apsaimniekotājiem uzglabāt atkritumus; 

• vajadzēja uz semināru aicināt arī apdrošinātājus; 

• vēlams atspoguļot vispusīgāku cēloņu shēmu un pasākumu kopumu dažādos segmentos, sākot 

ar atkritumu radītājiem un beidzot ar atkritumu apsaimniekotājiem; 

• ieteikums daudzus nosacījumus iestrādāt VUGD Tehniskajos noteikumos, piemēram, 

ugunsdzēsības dīķi, sensori u.t.t. 

• ieteikums organizēt biežākas tikšanās ar valsts iestādēm, izskatot konkrētus ugunsgrēku 

piemērus un atspoguļojot esošo situāciju valstī; 

• ieteikums Valsts vides dienestam rīkot seminārus biežāk; 

• ieteikums turpināt organizēt semināru ciklu, ekskursijas uz objektiem, kur ir labā prakse 

preventīvai aizsardzībai pret ugunsgrēkiem; 

• izteikta nožēla, ka tik nozīmīgu semināru neapmeklēja lielāks atkritumu apsaimniekotāju 

skaits; 

 

Informāciju sagatavoja: Dace Āriņa, LASA projekta eksperte. 



 

 

1.pielikums. 

 


